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Bagerstræde 11, 4450 Jyderup

Dagsorden

1. Valg af dirigent
- Anna-Sophie Göllnitz

2. Valg af stemmetællere
- Maria Gilsgaard Fachman

3. Valg af protokolfører
- Anna-Sophie Göllnitz

4. Formanden aflægger bestyrelsens beretning.

“Året 2022 må kunne opsummeres med sætningen ”forandring fryder”.

Men for at starte med det vigtigste, nemlig avlsarbejdet, så var der indberettet 5
bedækninger – som gav 2 registeret folinger, hvilket er et godt gennemsnit for
de sidste år – hvor vi har ligget på 0-3 føl.

Der er desuden født 3 føl på Klosterheden i Jylland – hvor der er gang i et
spændende projekt med rewilding af Gotlandsruss. Disse føl er ikke registeret i
avlsforeningen, da hingsten på bedækningstidspunktet ikke var avlsgodkendt,
men først har fået fornyet sin godkendelse i 2022.

Der er desværre kun indberettet en bedækning i 2022, vi kan altid håbe på der
kommer flere i 2023.

For at vende tilbage til sætningen forandring fryder – så synes jeg, som
bestyrelsesmedlem, at vi har fået en bestyrelse der arbejder i samme retning –
for at bruge en sætning en tidligere formand en gang sagde – så kommer vi
længst med at trække på sammen hammel, og det gør vi – trækker samme vej.

I 2022 fik vi indført ungdomsrosetten – en roset som gives til unge under 25 år
når de fremviser Gotlandsruss på de forskellige udstillinger landet rundt. Vi vil
gerne understøtte og fremme vores ungdom – både i avlsarbejdet og i sporten.
Rosetten blev også brugt på julefræs, hvor den blev uddelt til de kuske der



kørte med russ og viste vores race frem i sporten.  En roset vi har fået gode
tilbagemeldinger på – og vi fortsætter med at uddele den til de unge.

Vi fik vist ponyer frem på flere dyrskuer landet rundt, Roskilde, Fyn og ??? På
Roskilde Dyrskue var der traditionen tro ponyer med i Roskilde Kvadrillen og i
år havde vi to ponyer som aflagde Rideprøve.

Årets kåring blev afholdt i Vordingborg – hos Team Fachmann med Tobias
Sandahl som dommer. Der var 10 ponyer tilmeldt i de forskellige klasser. Der
var en hingst tilmeldt brugsprøve, som desværre ikke blev gennemført.

2 hingste opnåede avlsgodkendelse og 2 blev afvist. 3 hopper stillede til
avlsgodkendelse og blev alle 3 godkendt.

Ernst Romeo stillede en afkomstsamling med 3 hopper – samlingen opnåede en
sølvmedalje.

Vi havde også to ponyer i showklasse, en hoppe og en vallak.

Så i alt 10 ponyer blev bedømt af Tobias, og trods en dårlig start på dagen med
et uheld og behov for ambulance, så fik vi set 10 dejlige ponyer fremvist og
alle (de fleste) havde en dejlig dag.

På Gørlev Heste og Kræmmermarked var der russ med i optoget gennem byen,
her deltog 3 ponyer og en enkelt deltog i udstillingen. På deres føl og
plageskue var der ingen udstillet, men dog 2 ponyer der deltog i 2 show indslag
– et om kørsel og et om at bruge ponyer alternativt og på tværs af alder – en
omgang ponygames med hjemmelavet ting, et show der blev klappet og grinet
en del af – især da en ponyfar gled over målstregen efter ponyen.

Året sluttede af med vores første russtræf – på Store Hestedag, hvor 4 ponyer
var udstillet. Vi var blevet spurgt om vi ville lave et indslag om vores ponyer –
hvilket mundede ud i et foredrag om russet historie og fremvisning af vores
ponyer i ringen. Desuden blev vi interviewet til Zibra-sport og fik et indslag
om vores race ud gennem dem. Vi håber og tror på at vi igen i 2023 kan lave et
russtræf på Store Hestedag og arbejder allerede nu med evt indslag/workshop –
show…..vi håber på god opbakning til dette.

Online-ridt som blev så populære da Corona lukkede landet ned, har også
været gennemført i 2022 – med svingende deltagelse, men dog med deltagelse.

Bestyrelsen har fået lavet en årshjul, som også ligger tilgængeligt for
medlemmer, så der kan følges med i hvad bestyrelsen har planlagt, hvilke
udstillinger der er hvor

Så alt i alt et år med mange gode aktiviteter i foreningen og i 2023 forsætter vi
vores gode samarbejde og har allerede godt gang i planlægningen af årets



kåring, som bliver med dommer Morgan J og der vil i 2023 være kåring både i
øst og vest”
Af formand Betina Schmidt Slott

5. Kassereren aflægger beretning og fremlægger revideret regnskab.

- Vi har i 2022 brugt mange penge på tøj og rosetter. Ungdomsrosetten er en af
de rosetter vi har brugt på, men som er en af de tiltag som har givet stor glæde
blandt dem som har modtaget den. Pengene som er brugt på tøj skulle gerne
tjene sig selv ind igen når dette bliver solgt.
Kåringsgebyret har vi konkluderet til at være for lavt, da foreningen i
gennemsnit betaler 700 ,- for at deltagerne til kåringen, kan få kåret deres Russ.
Dette er bla. fordi SEGES gebyret alene er på omkring 500 ,-. Derfor vil der
også blive justeret på kåringsgebyret til næste kåring.
Udover dette så ser vores regnskab rigtig fint ud.

6. Behandling af fremkomne forslag.

a. Maria Gilsgaard Fachmann:
Forslag til ændring af §12 i vedtægter: Hvis Dansk Gotlandsruss Avlsforening
bliver nedlagt, skal eventuelle overskud gå til Russparken Löjsta Hed på
Gotland.
- Dette skal specificeres §12 således at der står at det går specifikt til
Russparken Löjsta Hed. Dette er vedtaget, da alle stemte for.

b. Bestyrelsen:
Forslag til ændring af §3 i vedtægter: Ændring i kontingent - så vi eventuelt
kun har én type kontingent, som i SvRaF.
- Vi holder os til 3 typer kontingent. Aktivt medlemskab, passivt medlemskab
og støttemedlemskab. Dette er vedtaget, da alle stemte for.

c. Bestyrelsen:
Forslag til ændring af §3 i vedtægter: Forslag om at tilføje støttemedlemskab,
så vi kan få bonus fra OK a.m.b.a.
- Der blev opnået enighed i at oprette et støttemedlemskab til 50 ,-, så vi på et
tidspunkt kan opnå bonus fra OK a.m.b.a. Dette er vedtaget, da alle stemte for.

d. Anna-Sophie Göllnitz:
Forslag til ændringer af §3: i kontingentsbetingelser. Skal der være mulighed
for at man kan få kontingent senere på året og skal prisen eventuelt nedsættet.
Skal det være muligt at kunne aftale prisen for kontingent med bestyrelsen, hvis
man melder sig ind i forbindelse med kåring?
- Medlemskab gælder for et kalenderår, uanset hvornår på året dette betales.
Dog skal det være muligt at kunne indgå en aftale med bestyrelsen, hvis man fx



søger medlemskab i december måned. Dette er vedtaget, da alle stemte for.

e. Bestyrelsen:
Forslag til ændring af §10 i avlsprogram: Ændre i teksten i vedtægterne
omkring indavlsprocent. SvRaF har anden tekst, og ikke en procent - men de
anbefaler at man undgår indavl og forsøger at kombinerer hingst/hoppe,
således at indavl undgås. - Ordret - at det anbefales, at man avler efter at
nedbringe indavlsprocenten i forhold til forældrenes procent. Denne anbefaling
gælder både indavl og linjeavl.
- Alle stemte for forslaget.

f. Bestyrelsen:
Forslag til ændring af slogan.
- Der blev opnået enighed blandt alle om at ændre sloganet fra “2000-tallets
pony”, til “2000-tallets pony, i avl & sport”.

7. Valg til bestyrelse og suppleanter.

På valg for 2 år er:

- Nanni Køhler
- Anna-Sophie Göllnitz
- Maria Gilsgaard Fachmann

På valg for 1 år:

- Dennis Høver Schmidt
- Laila Madsen

Alle er genvalgt til samme bestyrelsesposter - alle stemte for.

8. Valg af revisor + suppleant
- Revisor: Dennis Høver Schmidt
- Revisorsuppleant: Per Nielsen

9. Fastsættelse af årskontingent for kommende år.
Aktivt medlemskab: 500 ,-
Passivt medlemskab: 250 ,-
Støttemedlemskab: 50 ,-

10.Eventuelt.
- Intet under eventuelt.



Tak til dem som deltog i årets generalforsamling.

Venlig hilsen
Bestyrelsen for Dansk Gotlandsruss Avlsforening


